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SESIÓN ORDINARIA ELEBRADA POLO PL N ONCELL DIA 
24 - MA - 2010 

RDE DIA 

1.- APROBACIÓN DA ACTA DA ÚLTIMA SESIÓN. 
2.- DAR CONTA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO. 

3.- MODIFICACIÓNS E APROBACIÓN DEFINITIVA DA ACTUALIZACIÓN DO 
INVENTARIO DE BENS MUNICIPAIS. 

4.- RESOLUCIÓN DO EXPEDIENTE DE RECLAMACIÓN PATRIMONIAL 08/2009. 
5.- RESOLUCIÓN DO EXPEDIENTE DE RECLAMACIÓN PATRIMONIAL 21/2009. 
6.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DE NATUREZA XURÍDICA DUNHA 

PRAZA EN SOTOXUSTE-O VISO. 
7.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XU RÍDICA DUN 

CAMIÑO EN OUTEIRO DE PENAS-CESANTES. 
8.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN 

CAMIÑO EN CATAPEIXE-CESANTES. 
9.- RESOLUCION DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN 

CAMIÑO EN OS VALOS-SAXAMONDE. 
10.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN 

CAMIÑO EN PREGAL, SANTO ESTEVO DE NEGROS. 
11.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA DUN 

CAMIÑO EN SAXAMONDE. 
12.- DICTAME DA COMISION INFORMATIVA DE MEDIO AMBIENTE, S/ IMPOSICION A 

URBASER, S. A., DUNHA PENALIDADE POR INCUMPRIMENTO DE CONTRATO. 
13.- ACTIVIDADE DE CONTROL DO PLENO: 
13.1.- DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA E CONCELLEIROS DELEGADOS. 

13.2.- MOCIÓNS. 

l3.2.l .- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PSdeG-PSOE, S/ A SANIDADE PÚBLICA. 

13.3.- ROGOS E PREGUNTAS. 

Na Casa do Concello de Redondela, sendo as vinte horas e trinta minutos do día vintecatro de febreiro 
de dous mil dez, baixo a Presidencia do Sr. Alcalde, D. XAIME REI BARREIRO e a asjstencía dos/as Sras/as 
Concelleiros/as: D. EDUARDO JOSÉ REGUERA OCAMPO, D. EMILIO GONZALEZ IGLESIAS, D‘. 
LAURA LAGO ALLER, D‘. MARIA ALBINA REBOREDO sURIs, D. MANUEL IGLESIAS CARRERA. 
D. JOSÉ GARCÍA MÍGUEZ, D‘. FRANCISCA CANAL GÓMEZ, D. JUAN TIZÓN CABALEIRO, D.



JOSÉ ALBERTO PAZOS COUÑAGO, D. MIGUEL ANGEL ALVAREZ BALLESTEROS, D’. HERMINDA 
QUELLE FERNÁNDEZ, DONA. MARIA LORENA LÓPEZ RODRÍGUEZ, D. CÁNDIDO VILABOA 
FIGUEROA, D“. LAURA ALONSO GÓMEZ, D. XOSÉ CARLOS PAZOS DOCAMPO, D’. MARÍA 
ANXELES BABARRO FERNÁNDEZ, D‘. ROSA MARIA COSTAS ESTÉVEZ, e D. ALEJANDRO 
BASTOS FERNÁNDEZ, actuando como Secretaria a Secretaria Xeral da Corporación DONA. ANA 
BEGOÑA MERINO GIL, constitúese o Pleno do Concello, en sesión ordinaria, conforme á convocatoria e de 
acordo coa Orde do Dia. 

, 
Non asisten, excusando a súa ausencia, os/as Sres./as Concelleiros/as D. CARLOS GONZÁLEZ 

FERNANDEZ e D. BENIGNO GARCIA-LUENGO MONTERO. 

INCIDENCIAS.- 

Con carácter previo ao tratamento dos asuntos incluídos na Orde do Día, a Corporación garda un 
minuto de silencio en lembranza das vitimas da violencia de xénero.- 

A Presidencia declara aberta a sesión, en primeira convocatoria, procedéndose a tratar os puntos da 
Orde do Dia.- 

l.- APROBACIÓN DA ACTA DA SESIÓN ANTERIOR.- 
Dada conta da acta da sesión anterior, correspondente á celebrada con carácter extraordinario con data 

18 de marzo de 2010, quedou Sobre a Mesa, a petición do grupo municipal do PP, por non atoparse no 
expediente da sesión, cando o consultaron.- 

’ 
2.- ACHEGA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE 

CREDITO.- 

Infórmase dos seguintes expedientes administrativos de modificación de crédito: 

- 2/ 10, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 26.01.10, mediante incorporación de remanentes 
de crédito, por importe de 86.742,84 euros. 

- 3/10, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 27.01.10, mediante incorporación de remanentes 
de créditos, por importe de 107.654,36 euros. 

- 4/10, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 03.02.10, mediante transferencias de crédito entre 
partidas de gastos pertencentes ao mesmo grupo de fLmción, por importe de 19.513,30 euros. 

- 5/ 10, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 15.02.10, mediante incorporación de remanentes 
de créditos, por importe de 2.592.268,46 euros. 

- 6/10, aprobado por Resolución da Alcaldía de data 17.02.10, mediante incorporación de remanentes 
de créditos, por importe de 215.101,40 euros. 

Non se fonnulan observacións e o Pleno do Concello queda informado dos expedientes 
administrativos de modificación de crédito anteriormente mencionados.-
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INVENTARIO DE BENS M ICIPAIS.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que 
transcrito dí: 

"Vista a proposta do Presidente da Comisión de data 11.03.10 que transcrita di: 

Elaborada pola empresa LAYA a documentación relativa ao Inventario Municipal de Bens (en adiante 
IMB), ao obxecto de proceder a sua actualización e trala información pública acordada no pleno do Concello 
do pasado 29 de decembro, cómpre adopta-los acordos oportunos en relación ao expediente. 

A tal efecto, teño a ben propor ao Pleno do Concello, previo ditame da comisión infomiativa de 
Economía e Facenda e Patrimonio, a adopción dos seguintes acordos: 

PRIMEIRO.- Á vista da documentación obrante nas dependencias municipais deste Concello, cómpre 
realizar as seguintes modificacións: 

l. lncoporación das castro parcelas adquiridas segundo resolución da Alcaldía de data 6-11-09, con 
referencias catastrais36045A040000780000WD, 36045A040000790000WX, 36045A040000830000W1 e 
36045A040000840000WJ. 

Incorporación cesións gratuitas obrigatoria o Concello correspondente á licenza de obra outorgada por 
resolución da Alcaldia de data 26-10-09, segundo escritura notarial de segregación e cesión urbanística 
numero de protocolo 860/09 de 17 de julio, da notaria de Redondela (José Manuel González Saez). 

Incorparación cesións gratuitas obrigatoria o Concello correspondente á licenza de obra outorgada por 
resolución da Alcaldia de data 26-10-09, segundo escritura notarial de segregación e cesión urbanística 
numero de protocolo 787/09 de 25 de julio, da notaria de Redondela (José Manuel González Saez). 

Incorporación cesións gratuitas obrigatoria o Concello correspondente á licenza de parecelación 
outorgada por resolución da Alcaldia de data 26-10-09, segundo escritura notaria de segregación e cesión 
urbanística numero de protocolo 875/09 de 4 de agosto, da notaria de Redondela (Fernando Olmedo 
Castañeda). 

Incorparación cesións gratuitas obrigatoria o Concello correspondente á licenza de obra outorgada por 
resolución da Alcaldía de data 26-10-09, segundo escritura notaria de segregación e cesión urbanística 
numero de protocolo 865/09 de 4 de agosto, da notaria de Redondela (Fernando Olmedo Castañeda). 

Incorparación cesións gratuitas obrigatoria o Concello correspondente á licenza de obra outorgada por 
resolución da Alcaldia de data 17-12-09, segundo escritura notarial de segregación e cesión urbanística 
numero de protocolo 294/09 de 17 de marzo, da notaria de Redondela (José Manuel González Saez). 

Incorparación cesións gratuitas obrigatoria o Concello correspondente á licenza de obra outorgada por 
resolución da Alcaldia de data 17-12-09, segundo escritura notarial de segregación e cesión urbanística 
numero de protocolo 1478/09 de 2 de decembro, da notaria de Redondela (José Manuel González Saez). 

Incorporación prolongación do camiño número 106 “Camiño da Fraga", segundo informe do Arquitecto 
Técnico Municipal de data 24-02-10.
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Incorporación prolongación do camiño número 28 “Camiño Porto do Caballero”, segundo informe do 
Arquitecto Técnico Municipal de data 24-02-10. 

. Incoporación de franxa de terreo sito no camiño de Salgueira] segundo cesión realizada por D. José 
Fernández Rodríguez, de data 10-07-08. 

. Incoporporción camiño sito no Barrio de Millarada, Vilar de Infesta segundo o recollido no expediente de 
Patrimonio 03/10. 

. Incorporación ampliación da zona denominada “Cerrado” número de orde de inventario 3231 pam 
recoller a zona verde cedida o Concello segundo licenza de obra n° l 10/07 de data 14-06-07. 

. Inclusión incorporación quiosco na Alameda núm. 4 de Redondela, como ben patrimonial do Concello. 

Actualización do valor do ben urbano “Finca de Pousadouro", número de orde de Inventario 3906 a vista 
do infonne da Aparelladora Municipal de data 04-03-10. 

Exclusión, parte da parcela recollida como Playa de Riofrio co número de orde de Inventario 3443 
segundo o recollido no expediente de Patrimonio 04/10. 

Exclusión, segundo sentencia do Xulgado e Primeira Instancia e Instrucción N° 1 de Redondela, 
procedemento ordinario 436/028, da porción de camiño denominado camiño “Cana da Canteira", sito no 
Barrio de San Pedro, Cesantes. 

Exclusión do tramo C-D do Camiño do Castillo, (n° de orden do Inventario 551), sito no Barrio de 
Cabanas, San Vicente de Trasmaño, segundo acordo plenario de data 28-01-09 

Inclusión dos vehículos: 5978 BSC, 7696GSK, 6770BSH, l l36DDZ, 443lBNG, 5975BMP, 74I6GHN. 

SEGUNDO.- En relación ás alegacións presentadas no trámite de información pública propónse: 

Rexeitar a presentada por D‘. ROSA RODRIGUEZ MOURIÑO, baixo número de rexistro de entrada 
lll2, de data 10-02-10, na que solicita incorporación de camiño sito no Barrio de Cruceiro, Cedeira 
como público, por non existir evidencias do seu carácter demanial. 

Rexeitar a presentada por D“. AGUSTINA SALGADO FERNÁNDEZ, baixo número de rexistro de 
entrada 1429, de data 19-02-10, na que solicita incorporación de camiño sito no Barrio de Fortóns, 
Cedeira por non existir evidencias do seu carácter demanial. 

Rexeitar a presentada por D. JUAN J. FIGUEIREDO FERNÁNDEZ, baixo número de rexistro de 
entrada 1545, de data 23-02-10 en relación a paso existente no Barrio de Parada-Chapela dado que, 
segundo o informe do técnico municipal o alegante indica que no IMB se recolle como camino unha 
servidume provisional de paso entre dúas fincas (l 151 e 1 147), cando os planos parcelarias utilizados no 
IMB sirven somentes como base para sinalar a situación dos bens municipais e non ten efecto ningún 
para a determinación de propiedades particulares e dito camiño non figura como público no IMB. 

Rexeitar a presentada por D. JUAN J. FIGUEIREDO FERNÁNDEZ, baixo número de rexistro de 
entrada 1545, de data 23-02-10 en relación con camiño do Torreón no Barrio de Cidadelle- Chapela dado 
que, segundo o informe do técnico municipal se atopa pendente de resolución o recurso contencioso- 
administrativo (PO 71/2008) promovido polo alegante en relación á inclusión do camiño no IMB 
aceptándose o alegado no punto 9 da alegación sobre a necesidade de retlexar no IMB o valor real do 
camino.
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S. Estimar parcialmente o solicitado por D‘. ELVIRA ZABALETA GARCÍA, baixo número de rexistro de 
entrada 1605, de data 25-02-10 en relación con camiño denominado no Inventario como "Camiño da 
Coutada Nova" de acordo co informe técnico obrante no expediente polo que rectificarase o erro no 
grañado do IMB para reflexar a realidade, na que existen dous camiños, un que se identifica como 
Camiño da Coutada Nova e outro no que constan as placas identificativas do Camiño da Coutada Nova, 
incorporándose os dous ao IMB. 

TERCEIRO.- Encomendar á entidade LAYA a incorporación das anteriores rectificacións ao 
expediente e aprobar definitivamente a rectificación do IMB coas modificacións acordadas aos efectos 
oportunos. 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes 
transcrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo dezanove votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G. e l 

do P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio nos 
antecedentes transcrito,- 

4.- RESOLUCIÓN DO EXPEDIENTE DE RECLAMAQIÓN PATRIMONIAL 08/2009.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que 
transcrito dí: 

"Visto o expediente seguido a instancia de MAPFRE FAMILIAR SA representada por ANTONIO 
EDREIRA no que solicita indemnización de 390,73 euros polos datos que presuntamente resultaron a 
consecuencia do impacto do vehículo 7704 GCT asegurado na citada compañía, ao impactar cunha tapa do 
saneamento que sobresaía da beirarrúa o 11.12.2008 á altura do n° 276 da Avda de Vigo, en Chapela. 

Considerando que polo Instructor do expediente se formulou en data 03.02.2010 a Proposta de 
Resolución que obra no expediente en relación á cal a entidade reclamante presentou alegacións o 04.02.2010 
limitándose a considerar que procede a estimación da reclamación e a o ingreso da cantidade correspondente na 
sua conta bancaria. 

Considerando que do expediente resulta a responsabilidade da entidade concesionaria do servizo de 
auga e saneamento do Concello de Redondela, en virtude da relación contractual existente e en virtude da 
nonnativa de aplicación, cuestión que debe establecer o pleno como órgano de contratación ao abeiro do 
previsto no artigo 97.3 Real Decreto Lexislativo 2/2000 de 16 de xuño aprobando Texto refundido da Lei de 
Contratos das Administracións Públicas (TRCAP) de aplicación por mor do preceptuado na disposición 
transitoria primeira,2 da Lei 30/2007 de 30 de Outubro, de Contratos do Sector Público (LCSP). 

Vistos os informes obrantes no expediente, esta Alcaldía ten a ben propor ao pleno do Concello, previo 
ditame da comisión informativa correspondente, a adopción dos seguintes acordos: 

Folio 

Serie A N.° 2237176

2!



l. Establecer que a responsabilidade polos danos acaecidos o o 11.12.2008 á altura do n° 276 da Avda de 
Vigo, en Chapela corresponde a Aqualia Gestión Integral del Agua SA y Fomento de Construcciones 
y Contratas SA UTE Ley 18/82 (REDONDELA UTE), entidade concesionaria do servizo de auga e 
abastecemento do Concello de Redondela. 

2. Recoñecer o dereito da entidade reclamante a ser inderrmizado dos danos polo citado concesionario. 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e do PG (l) e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3) dictaminou favorablemente a proposta da Alcaldía antes transcrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo dezanove votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G. e l 

do P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio nos 
antecedentes transcrito.- 

5.- RESOLUCIÓN DO EXPEDIENTE DE RECLAMACIÓN PATRIMONIAL 21/2009.- 
ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que 
transcrito di: 

"Vista a proposta da Alcaldía de data 24.02.10 que transcrita di: 

Visto o expediente seguido a instancia de MANUEL SILVEIRA SOLLA (en representación de 
Seguros Axa SA e o seu asegurado Juan Manuel Martínez Rodríguez) sobre reclamación de responsabilidade 
patrimonial no que se formula reclamación inderrmizatoria de 700,77 euros (dos cales 520,77 € corresponderían 
a Aqualia e 180,00 G ao asegurado) polos danos que presuntamente resultaron a consecuencia do impacto do 
vehículo 2684 GDG ao pasar sobre unha tapa de alcantarillado o 04.02.2009 na Fonte do Mouro, de Redondela. 

Considerando que polo Instructor do expediente se formulou en data 22.01.2010 a Proposta de 
Resolución que obra no expediente en relación á cal a entidade concesionaria do servizo de auga e saneamento 
do Concello de Redondela, Aqualia, presentou alegacións o 12.02.2010 rexeitando a sua responsabilidade. 

Considerando que malia o indicado pola concesionaria con respecto á exoneración de responsabilidade 
por causa de forza maior, a consecuencia dun inusual aporte de auga polas intensas choivas, ao superarse a 
capacidade da infraestructura, o certo é que estes extremos xa foron abordados e respostados na proposta de 
resolución sen que ditas alegacións aporten elementos novos que xustifiquen a reconsideración da mesma. 

Tendo en conta que resulta preciso reproducir argumentos xa obrantes na devandita proposta no seguinte 
sentido: 

a) Os datos climáticos disponibles con respecto a ese día en cuestión (04.02.2009) resulta que as 
precipicitacións habidas na data do accidente foron de 19,3 milímetros, non excesivas se temos en 
conta que ditos valores foron moi superiores por exempolo no mes anterior, e alomenos durante seis 
xornadas.
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b) O prego que rexe a concesión deixa claro que as obras de ampliación, renovación e/ou melloras da 
infraestructura do servizo serán pola conta do concesionario, quen as realizará na forma e cos medios 
que considere oportunos en cada periodo, en función dos programas de inversión aprobados de mutuo 
acoro (cláusula 23), que se deberá realizar pola concesionaria o correspondente programa de 
inversións (cláusula 24), que o mantemento e conservación da infraestructura adscrita ao servizo 
corresponderá ao concesionario, quen velará polo seu correcto funcionamento e tomará as medidas 
oportunas para que sempre se atope nas debidas condicións de uso (26.l). Asemade, é unha obriga do 
concesionario realizar estudos cunha periodicidade máxima anual sobre necesidades de ampliación ou 
renovación das redes (cláusula 41.1. i) e omunicar ao Concello calquer anomalía ou incidencia nos 
servizos que afecte á boa marcha dos mesmos ( cláusula 76). 

Nesta línea a sentencia do xulgado contencioso-administrativo n°l de Vigo 239/2009 nun 
procedemento no que foron parte tanto Aqualia como o Concello de Redondela afirma que de este 
contenido contractual (o vixente entre o Concello e a concesionaria) se desprende que la concesión 
concernía a una prestación integral del servicio de aguas, de modo que la concesionaria tenía la 
obligación de conservar en todo momento el buen fimcionamiento de la red, respondiendo de los 
daños generados a tercerosPartiendo de esta premisa la UTE demandante sólo podria exonerarse de 
responsabilidad su demostrase que los daños tuvieron su origen en un vicio del proyecto (en este caso 
el pliego de cláusulas adminisrativas) o en una orden emanada del concedente()..si el 
desbordamiento de la red obedeció a una saturación de la canalización, persiste la responsabilidad 
de la concesionaria, en cuanto qua-en estricto cumplimiento contractual- debía ser conocedora del 
estado de fimcionamiento y mantenimiento de toda la red y de sus necesidades de mejora. 

Considerando que de todo o que antecede e á vista do expediente resulta a responsabilidade da entidade 
concesionaria do servizo de auga e saneamento do Concello de Redondela, en virtude da relación contractual 
existente e en virtude da normativa de aplicación, cuestión que debe establecer o pleno como órgano de 
contratación ao abeiro do previsto no artigo 97.3 Real Decreto Lexislativo 2/2000 de l6 de xuño aprobando 
Texto refundido da Lei de Contratos das Administracións Públicas (TRCAP) de aplicación por mor do 
preceptuado na disposición transitoria primeira,2 da Lei 30/2007 de 30 de Outubro, de Contratos do Sector 
Público (LCSP). 

Vistos os informes obrantes no expediente, esta Alcaldía ten a ben propor ao pleno do Concello, previo 
ditame da comisión informativa correspondente, a adopción dos seguintes acordos: 

l. Establecer que a responsabilidade polos danos acaecidos o 04.02.2009 na Fonte do Mouro, de 
Redondela ,corresponde a Aqualia Gestión Integral del Agua SA y Fomento de Construcciones y Contratas 
SA UTE Ley 18/82 (REDONDELA UTE), como concesionaria do servizo de auga e abastecemento do 
Concello de Redondela. 

2. Recoñecer o dereito da entidade reclamante a ser indemnizado dos danos polo citado concesionario. 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e do PG (l) e a abstención 
do Grupo Municipal do PP (3) dictaminou favorablemente a proposta da Alcaldia antes transcrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo dezanove votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G. e l 

do P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio nos 
antecedentes transcrito.-



6.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DE NATUREZA XURÍDICA 
DUNHA PRAZA EN SOTOXUSTE-O VISO.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que 
transcrito dí: 

"Vista a proposta do Presidente da Comisión de data 22.02.10 que transcrita di: 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia. 

Visto o Informe de Secretaría que, transcrito, dí: 

Emitese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño 
polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°16l de 7 de xullo 
toda vez que dende o 30.09.2009 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo de 
investigación co obxecto de determinar o carácter demanial ou non dunha pequena praza sita en Soutoxuste , 

aos efectos da sua incorporación ao Inventario Municipal de Bens (IMB). 

Antecedentes 

l) Obran no expediente informe do arquitecto municipal do 04.06.2008 no que se da conta da 
conveniencia de que polo servizo municipal de Patrimonio se inicie expediente de modificación do 
IMB para incluir unha praza situada ao carón dun predio de DANIEL JESUS FERNANDEZ 
PEREZ . Emitido tamén infonne pola Aparelladora municipal o Alcalde, mediante resolución do 
30.09.2009, despois de obter a relación de propietarios que lindan coa devandita praza se acorda 
incoar expediente administrativo de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial da 
mesma. 

O expediente desenvolveuse consonte co estabelecido no RB, publicándose a tal efecto un anuncio 
no Boletín Oficial da Provincia e no Taboleiro de Anuncios para os efectos de presentación de 
alegacións por parte dos interesados e notificándoselles particularmente aos propietarios . 

Non se abriu periodo de proba ainda que sí se incorporaron ao expediente os documentos de 
propiedade de tódolos propietarios colindantes que, pola sua banda, non formularon alegacións. 

Lexislación aplicable 

Os artigos 339 e 344 do Código Civil. 

Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei 11/ 1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.1 e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexíslativo 781/ 1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril.
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O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/ 1986 de 13 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Conclusións 

O informe da técnica municipal sinala que a praza comunica o camiño municipal “Pista 
de Soutoxusto" con varias parcelas edificadas e ten unha superficie aproximada duns 100 m2. Está 
asfaltada e conta con tendido eléctrico e rede de abastecemento de auga municipal para as vivendas 
que acceden dende a mesma. 

A praza ven recollida na cartografía catastral e grañado no plano parcelario P-10 das 
NNSS de planeamento. 

Dos documentos de propiedade aportados resulta o seguinte: 

JOSE SOBRAL BOUBETA, aporta un documento do ano 1963 na que ñgura polo frente 
un “resalido de entrada”. 

MANUEL GONZÁLEZ BERNARDEZ , aporta unha escritura pública do ano 1988 na 
que figura tamén como “sendero público". 
DANIEL JESUS FERNANDEZ PEREZ , aporta unha escritura pública do ano 2007 na 
que figura como "camiño " no linde este. 

Ao xuizo da asinante o carácter público de dita praza ven corroborado tanto pola realidade fisica como 
polo feito de que tódolos colindantes pecharon as súas propiedades con respecto á mesma e lindan con 
ela segundo os documentos obrantes no expediente, non existindo contradiccións entre os mesmos. 

Por outra banda, é obvio que existe na actualidade un uso público, pacíñco, constante e continuado 
de dita praza sen que exista constancia de que sexa de natureza xurídica privada ao non figurar como 
de servizo en ningún dos documentos examinados. 

Queda acreditado polo tanto que se da un uso público actual da citada praza, equiparable a unha 
posesión administrativa real do mesmo, o que habilita ao Concello para actuar consonte co 
preceptuado no artigo 53 do RB, é dicir, proceder á taxación da mesma en cuestión, incluila no 
Inventario Municipal de Bens e adopta-las medidas tendentes á efectividade dos dereitos da 
Corporación en defensa dos intereses públicos involucrados na cuestión. 

Nembargantes e tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, entre 
otras, de 23 enero 1990 , 15 octubre 1997 y l abril 1998, entre outras) hai que ter en conta que tal 
decisión ten carácter meramente declarativo respecto da posesión dado que non define nin o “ius 
possesssíonis" nin o “ius possídendi” é dicir, o dereito a poseer ou o dereíto de propiedade que 
somentes os tribunais poden recoñecer ou declarar unha vez exercitadas as accións civís 
correspondentes dado que o inventario é un mero rexistro administrativo que por si só nin proba nin 
crea nin constitue dereito algún a favor da corporación, sendo máis ben un libro que sirve, respecto 
dos seus bens, de recordatorio constante para que corporación exercíte oportunamente as facultades 
que lle corresponden (Sentencia do TS do 9 de xuño de 1978) 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do expediente 
debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe porse de manifesto



por ténnino de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para que poidan alegar o que 
crean convinte ao seu dereito. A partir de ahi e previa incorporación ao expediente dos informes que se estimen 
necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da comisión informativa correspondente, adoptarase 
o acordo pertinente polo pleno do Concello, notiñcándose a tódolos interesados aos efectos oportunos". 

Considerando que, unha vez posto o expediente de manifesto aos interesados por término de dez días, 
non se formulou polos mesmos ningunha alegación. 

Teño a ben propor ao pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 30 de setembro de 
2009 incluindo no Inventario Municipal de Bens a praza. Adoptada acordo polo pleno do Concello, 
procederase a encomendar á empresa que confeccionou o Inventario a incorporación formal ao 
mesmo, co plano e taxación correspondente. 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes 
transcrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as concelleiros/as asistentes, sendo dezanove votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G. e 1 

do P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio nos 
antecedentes transcrito.- 

7.- RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA 
DUN CAMINO EN OUTEIRO DE PENAS-CESANTES.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que transcrito dí: 

"Vista a proposta do Presidente da Comisión de data 22.02.10 que transcrita dí: 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia. 

Visto o Informe de Secretaría que, transcrito, dí: 

Emitese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto 1372/1986 de 13 de 
xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de 
xullo toda vez que dende o 12.03.2009 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo de 
investigación co obxecto de determinar o carácter demanial ou non dun camiño sito en Outeiro de Penas, 
Cesantes, con respecto ao cal CARMEN BOUZÓN MOSQUERA interesa a sua incorporación como público 
ao Inventario Municipal de Bens (IMB).
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Antecedentes 

4) Obran no expediente o informe da arquitecta técnica municipal do 16.04.2009 indicando a 
conveniencia de iniciar un procedemento de investigación para ver se procede ou non a sua 
incorporación ao Inventario de Bens . A partir de ahi', polo Alcalde, mediante resolución do 
30.09.2009, despois de obter a relación de propietarios que lindan co devandito camiño, se acorda 
íncoar expediente administrativo de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial do 
camiño en cuestión. 

O expediente desenvolveuse consonte co estabelecido no RB, publicándose a tal efecto un anuncio 
no Boletin Oficial da Provincia e no Taboleiro de Anuncios para os efectos de presentación de 
alegacións por parte dos interesados e notiticándoselles particularmente aos propietarios . 

Non se abriu periodo de proba ainda que sí se incorporaron ao expediente os documentos aportados 
pola interesada e propietarios colindantes. 

Lexislación aplicable 

o Os artigos 339 e 344 do Código Civil. 

Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei ll/ 1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.1 e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de l3 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Artigos 76 a 78 da Lei 2/2006 de l4 de xuño de Normas reguladoras do Dereito Civil de 
Galicia(DCG). 

Conclusións 

l. O informe técnico municipal realiza a descrición material do camiño e sinala: 
d) Trátase dun camiño que comunica o Camiño Veiga do Eido (de titularidade municipal) 

con tres fincas nas que se sitúan dúas vivendas.



e) O camiño non conta con alumeado municipal nin outros servizos urbanísticos ao longo 
do mesmo. 

Que o camiño ven grafiado no plano parcelario P 8 das Normas Subsidiarias de 
planeamento urbanístico de Redondela, aprobadas definitivamente o 6 de novembro de 1987 
(NNSSR), publicadas no BOP do 14 de abril. Asemade ven reflexado na cartografía catastral. 

Dos documentos de propiedade aportados ao expediente polos propietarios colindantes co camiño 
en cuestión resulta o seguinte: 

a. M“ CARMEN BOUZÓN MOSQUERA, aporta unha escritura pública do ano 1941 na que 
non aparece o camiño público por ningún dos seus lindeiros. 

b. PERFECTO BOUZON BOUZON, aporta unha escritura reciente pero na mesma non figura 
ningún camiño público polo linde oeste. 
BASILIA NOVELLE NOVELLE, aporta documentación do ano 1895 na que tampouco 
figura o camiño como público. 

É preciso ter en conta que precisamente é a xurisdicción ordinaria a competente para dirimir este 
tipo de cuestións. Tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, 
entre otras, de 23 enero 1990 , 15 octubre l997 y 1 abril 1998, entre outras) a inclusión dun ben no 
IMB ten carácter meramente declarativo respecto da posesión dado que non define nin o “ius 
possesssionis” nin o “ius possidendi" é dicir, o dereito a poseer ou o dereito de propiedade que 
somentes os tribunais poden recoñecer ou declarar unha vez exercitadas as accións civís 
correspondentes dado que o inventario é un mero rexistro administrativo que por si só nin proba 
nin crea nin constitue dereito algún a favor da corporación, sendo máis ben un libro que sirve, 
respecto dos seus bens, de recordatorio constante para que corporación exercite oportunamente as 
facultades que lle corresponden (sentencia do TS do 9 de xuño de 1978). 

De todo o que antecede, a asinante conclue que non existen evidencias suficientes gue 
determinen a natureza xuridíca demanial do citado camiño poidendo tratarse dunha serventía, 
ao abeiro do artígo 76 do DCG que é o paso ou camiño privado de titularidade común e sen 
asignación de cotas, calquera que sexa o que cada un dos usuarios ou causantes cedese para a súa 
constitución, que se atopa establecido sobre a propiedade non exclusiva dos lindeiros e que teñen 
dereito a usar, gozar e posuír en común a efectos de paso e servizo dos predios. Xa que logo non 
procede no camiño en cuestión a sua alta como público no IMB. 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do 
expediente debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe 
porse de manifesto por término de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para 
que poidan alegar o que crean convinte ao seu dereito. A partir de ahí e previa incorporación ao 
expediente dos informes que se estimen necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da 
comisión informativa correspondente, adoptarase o acordo pertinente polo pleno do Concello, 
notificándose a tódolos interesados aos efectos oportunos. 

Considerando que, unha vez posto o expediente de manifesto aos interesados por término de dez días, non se 
formulou polos mesmos ningunha alegación. 

Teño a ben propor ao pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 12.03.2009 
rexeitando a sua inclusión no Inventario Municipal de Bens do Concello por non estimar dabondo 
acreditado o seu carácter demanial.



~ 
~~ 

~~ ~~~~ 
~~~

~ ~~~ ~~ 

~~~

~ 

~~ ~~~~ 
~~ 

concelleiros/as asistentes, sendo once votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G. e l do P.G.), e oito 
abastencións (8 do PP), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e 
Patrimonio nos antecedentes transcrito.- 

DUN 

, aos 

CAMIÑO EN CATAPEIXE-CESANTES.- 

transcrito di: 

Emitese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño 
polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de xullo 
toda vez que dende o 26 de setembro de 2008 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo 
de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial ou non dun camiño sito en Catapeixe, Cesantes 

Antecedentes

~ 

( ) 

__________,__ 
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Votación e dictame: ~~ A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3), e do PG (1) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes 
transcrita." 
VOTACIQ' N E Açggm.- ~~ Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioria dos/as Sres./as 

8.- RESOLQCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA ~~~ ~~ ANTECEDENTES.- Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que ~~~~ ~ ~~ 
"Vista a proposta do Presidente da Comisión de data 22.02.10 que transcríta dí: 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia. 

Visto o Informe de Secretaría que, transcrito, di: 

efectos da sua incorporación ao Inventario Municipal de Bens (IMB). 

~ 

~~~~ 
~~ ~~

~ ~~ ~ ~~
~ l) Obran no expediente informe do arquitecto municipal do 29.08.2008 no que se da conta da 

conveniencia de que polo servizo municipal de Patrimonio se inicie expediente de modificación do IMB 
para incluir o camiño situado ao norte dun predio de MIGUEL ANGEL PÉREZ MÍGUEZ. Emitido 
tamén informe pola Aparelladora municipal o Alcalde, mediante resolución do 30.09.2009, despois de 
obter a relación de propietarios que lindan co devandito camiño se acorda incoar expediente 
administrativo de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial do camiño en cuestión. ~~~ 

~ 
~~~ 

~~~

~ 2) O expediente desenvolveuse consonte co estabelecido no RB, publicándose a tal efecto un 
anuncio no Boletin Oficial da Provincia e no Taboleiro de Anuncios para os efectos de presentación de 
alegacións por parte dos interesados e notiñcándoselles particularmente aos propietarios . ~~~ ~ ~ ~~
~ 3) Non se abriu periodo de proba ainda que si se incorporaron ao expediente os documentos de 

propiedade de tódolos propietarios colindantes que, pola sua banda, non formularon alegacións. 

Lexislación aplicable 

Os artigos 339 e 344 do Código Civil.



Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei 11/1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.l e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/ 1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°16l de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Conclusións 

a) O informe da técnica municipal sinala que o camiño comunica a estrada provincial EP 2903 
cunha parcela e unha vivenda e remate nunha pista de terra que da acceso a varias fincas. O camiño 
está asfaltado e conta con alumeado municipal e o tránsito polo mesmo é sinxelo e practicable para 
vehículos. 

b) O camiño ven recollido na cartografía catastral e grañado no plano parcelario P-7 das NNSS 
de planeamento. 

c) Dos documentos de propiedade aportados resulta o seguinte: 

JOSE VEIGA VEIGA, aporta unha escritura pública do ano 1993 na que figura que 
polo linde oeste se atopa en parte un “cauce de riego”. 
AUREA RIVAS DOS SANTOS , aporta unha escritura pública do ano 1988 na que 
figura tamén como “cauce de riego”. 
TERESA TORRADO SANCHEZ , aporta unha escritura pública do ano 2002 na que 
figura como “camiño vecinal”. 
ALFREDO TORRES FERNANDEZ , aporta unha escritura do ano 2009 na que figura 
como “camiño”. 

l. Ao xuizo da asinante o carácter público do camíño ven corroborado tanto pola realidade física como 
polo feito de que tódolos colindantes pecharon as súas propiedades con respecto ao mesmo e lindan con él 
segundo os documentos obrantes no expediente, non existindo contradiccións entre os mesmos dado que o 
que orixinalmente foi unha canle de rego, pode aparecer a día de hoxe como un camiño. 

2. Por outra banda, é obvio que existe na actualidade un uso público, pacífico, constante e continuado 
do camiño sen que exista constancia de que sexa de natureza xurídica privada ao non figurar como de 
servizo en ningún dos documentos examinados.
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3. Queda acreditado polo tanto que se da un uso público actual do camiño, equipmable a unha posesión 
administrativa real do mesmo, o que habilita ao Concello para actuar consonte co preceptuado no artigo 53 
do RB, é dicir, proceder á taxación do camiño en cuestión, incluilo no Inventario Municipal de Bens e 
adopta-las medidas tendentes á efectividade dos dereitos da Corporación en defensa dos intereses públicos 
involucrados na cuestión. 

4. Nembargantes e tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, entre 
otras, de 23 enero 1990 , 15 octubre 1997 y l abril 1998, entre Outras) hai que ter en conta que tal decisión 
ten carácter meramente declarativo respecto da posesión dado que non define nin o “ius possesssionís” nin 
o “ius possidendi" é dicir, o dereito a poseer ou o dereito de propiedade que somentes os tribunais poden 
recoñecer ou declarar unha vez exercitadas as accións civís correspondentes dado que o inventario é un 
mero rexistro administrativo que por si só nin proba nin crea nin constitue dereito algún a favor da 
corporación, sendo máis ben un libro que sirve, respecto dos seus bens, de recordatorio constante para 
que corporación exercite oportunamente as facultades que Ile corresponden (Sentencia do TS do 9 de 
xuño de 1978). 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do expediente 
debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe porse de manifesto 
por término de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para que poidan alegar o que 
crean convinte ao seu dereito. A partir de ahí e previa incorporación ao expediente dos informes que se estimen 
necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da comisión informativa correspondente, adoptarase 
o acordo pertinente polo pleno do Concello, notiñcándose a tódolos interesados aos efectos oportunos". 

Considerando que, unha vez posto o expediente de manifesto aos interesados por término de dez días, 
non se formulou polos mesmos ningunha alegación. 

Teño a ben propor ao pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 26 de setembro de 
2008 ineluindo no Inventario Municipal de Bens o camiño citado sito en Catapeixe, Cesantes, 
obxecto do expediente. Adaptado acordo polo pleno do Concello, procederase a encomendar á 
empresa que confeccionou o Inventario a incorporación formal ao mesmo, co plano e taxación 
correspondente. 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3), e do PG (l) dictamínou favorablemente a proposta do Presidente antes 
transcrita." 

VOTACIQ' N E ACQRDQ.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres./as 

concelleiros/as asistentes, sendo once votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G. e l do P.G.), e oito 
abastencións (8 do PP), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e 
Patrimonio nos antecedentes transcrito.-



9.- RESOLUCIÓN m: EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA 
DUN CAMIÑO EN os vALossAxAMoNnE.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que 
transcrito dí: 

"Vista a proposta do Presidente da Comisión de data 22.02.10 que transcrita dí: 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia. 

Visto o Informe de Secretaría que, transcrito, dí: 

“Emítese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto 1372/1986 de 13 de 
xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l61 de 7 de 
xullo toda vez que dende o 23.06.2009 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo de 
investigación co obxecto de determinar o carácter demanial ou non dun camiño sito en Saxarnonde, nos Va1os 
n° 13 onde VALENTINA VILABOA AMOEDO pretende colocar un portal para os efectos de determinar á 
procedencia da sua incorporación ao Inventario Municipal de Bens (IMB). 

Antecedentes 

l) Obran no expediente o infonne do arquitecto técnico municipal do 23.04.2009 indicando que 
a colocación do portal, segundo a pretensión da interesada, interrumpiria o tránsito polo camiño, 
aconsellando que se deixe en suspenso a tramitación da licenza solicitada ata que se resolva sobre a 
natureza xurídica do citado camiño. A partir de ahi, polo Alcalde, mediante resolución do 23.06.09, 
despois de obter a relación de propietarios que lindan co devandito camiño, se acorda incoar expediente 
administrativo de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial do camiño en cuestión. 

2) O expediente desenvolveuse consonte co estabelecido no RB, publicándose a tal efecto un 
anuncio no Boletín Oficial da Provincia e no Taboleiro de Anuncios para os efectos de presentación de 
alegacións por parte dos interesados e notiñcándoselles particularmente aos propietarios . 

3) Non se abriu periodo de proba ainda que sí se incorporaron ao expediente os documentos 
aportados pola interesada e propietarios colindantes. 

Lexislación aplicable 

0 Os artigos 339 e 344 do Código Civil. 

o Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei ll/1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.l e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refundido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril.



, 
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O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l 61 de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Conclusións 

l. O informe técnico municipal sinala: 
a) Que o camiño ven grañado no plano parcelario P20 das Normas Subsidiarias de planeamento 
urbanístico de Redondela, aprobadas definitivamente o 6 de novembro de 1987 (NNSSR), 
publicadas no BOP do 14 de abril, parte indicado con traz discontinuo e parte con traza continua. 
Asemade ven reflexado na cartografia catastral identificado co número 9004. 

b) No lugar existe fisicamente o referido camiño que comunica dúas vias públicas, a estrada 
nacional 550 co camiño denominado “Camiño do Monte". Ten unha lonxitude aproximada de 130 
metros, sendo a meirande parte do seu pavimento de terra agás o tramo que entronca coa estrada 
nacional, que atópase pavimentado. 

c) Conta con muros de peche nalgunhas parcelas que dan fronte ao mesmo ou existen pequenas 
Somas ou socalcos que o delimitan perfectamente. 

d) Fronte á edificación sita na parcela n° 25 existe plantada unha viña que cruza o camiño de lado a 
lado, cubrindo o mesmo nun tramo duns 12 metros. 

e) O camiño conta con alumeado mjunicipal existindo tamén varios postes de FENOSA e un de 
telefonía que dan servizo ás vivendas ás que da acceso o camiño. 

2. VALENTINA VILABOA AMOEDO aporta unha sentencia do Xulgado de Redondela do 05.01.2009 
posto que o fundamento de dereito cuarto da mesma acredita de xeito fehaciente que o camiño non ten 
carácter público nin se trata dunha serventia. Se ben é certo que o Concello non foi parte do citado 
prodecemento xudicial, no que se exercitaba unha acción negatoria de servidume, tamén o é que as probas 
que xa foron obxecto de valoración pola xurisdicción ordinaria no mesmo procedemento son as mesmas e 
únicas que, se fora o caso, xmtiñcarían agora, en via administrativa, a sua inclusión no [MB como camiño 
público polo que resulta evidente que, tal e como recolle a sentencia, non abondan para acreditar dito 
carácter de uso público. 

3. É preciso ter en conta que precisamente é a xurisdicción ordinaria a competente para dirimir este tipo 
de cuestións. Tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, entre otras, de 
23 enero 1990 , 15 octubre 1997 y l abril 1998, entre outras) a inclusión dun ben no [MB ten carácter 
meramente declarativo respecto da posesión dado que non define nin o "ius possesssionis" nin o “¡us 
possidendi" é dicir, o dereito a poseer ou o dereito de propiedade que somentes os tribunais poden 
recoñecer ou declarar unha vez exercítadas as accións civís correspondentes dado que o inventario é un 
mero rexistro administrativo que por si só nin proba nin crea nin constitue dereito algún a favor da 
corporación, sendo máis ben un libro que sirve, respecto dos seus bens, de recordatorio constante para 
que corporación exercite oportunamente as facultades que lle corresponden (sentencia do TS do 9 de 
xuño de l978). 

4. Pola Policia Local recabárorlse de catro testemuñas de avanzada edade coñecedoras da zona a 
manifestación sobre a natureza do camiño en cuestión, resultando nos catro casos que afirmaron que o 
citado camíño é privado segundo o infomie asinado polo xefe do corpo o 31.12.2009.



5. De todo o que antecede, a asinante conclue que non existen evidencias suficientes gue 
determinen a natureza xurídica demanial do citado camiño, polo que non procede a sua alta 
como tal no IMB. 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do 
expediente debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe 
porse de manifesto por término de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para 
que poidan alegar o que crean convinte ao seu dereito. A partir de ahí e previa incorporación ao 
expediente dos informes que se estimen necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da 
comisión informativa correspondente, adoptarase o acordo pertinente polo pleno do Concello, 
notiñcándose a tódolos interesados aos efectos oportunos". 

Considerando que, unha vez posto o expediente de manifesto aos interesados por término de dez días, se 
formularon dúas alegacións por VALENTINA AMOEDO DAPRESA E SONIA OITAVÉN LAGO 
coincidentes ao afirmar que o camiño sirve de enlace entre dúas estradas , ten alumeado público e traída de 
augas da comunidade de vecinos e paradas do autobús escolar. Nembargantes, todos estes extremos, xa 
considerados ao longo da tramitación do expediente non abondan para establecer o seu carácter público do 
xeito indicado pola sentencia do Xulgado de Redondela do 05.01.2009. 

Xa que logo, teño a ben propor ao pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 23.06.2009 
rexeitando a sua inclusión no Inventario Municipal de Bens do Concello por non estimar dabondo 
acreditado o seu carácter demanial. 

Votación e dictame: 

A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes 
transcrita." 

VOTACIÓN E ACORDO.- 

Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as SresJas 
concelleiros/as asistentes, sendo once votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G. e l do P.G.), e oito 
abastencións (8 do PP), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e 
Patrimonio nos antecedentes transcrito.- 

10.- _RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NATUREZA XURÍDICA 
DUN CAMINO EN PREGAL SANTO ESTEVO DE NEGROS.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data l5 de marzo de 2010, que 
transcrito dí: 

"Vista a proposta do Presidente da Comisión de data 22.02.10 que transcrita dí: 

Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia.
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Visto o Informe de Secretaría que, transcríto, dí: 

“Emítese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto l372/l986 de 13 de 
xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de 
xullo toda vez que dende o 27.10.2008 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo de 
investigación co obxecto de determinar o carácter demanial ou non dun camiño sito en Pregal, Sto Estevo de 
Negros, con respecto ao cal GONZALO PORTELA RODRÍGUEZ E MARIA TERESA MARTINEZ 
COLLAZO interesan a sua incorporación como público ao Inventario Municipal de Bens (IMB). 
Antecedentes 

l) Obran no expediente o informe da arquitecta técnica municipal do 20.07.2009 indicando a 
conveniencia de iniciar un procedemento de investigación para ver se procede ou non a sua incorporación 
ao Inventario de Bens . A partir de ahí, polo Alcalde, mediante resolución do 30.09.2009, despois de 
obter a relación de propietarios que lindan co devandito camiño, se acorda incoar expediente 
administrativo de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial do camiño en cuestión. 

2) O expediente desenvolveuse consonte co establecido no RB, publícándose a tal efecto un anuncio no 
Boletin Oficial da Província e no Taboleiro de Anuncios para os efectos de presentación de alegacións 
por parte dos interesados e notiñcándoselles particularmente aos propietarios . 

3) Non se abriu periodo de proba ainda que sí se incorporaron ao expediente os documentos aportados 
pola interesada e propietarios colindantes. 

Lexislación aplicable 

o Os artigos 339 e 344 do Código Civil. 

Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei ll/l999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.l e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/I986 de l8 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refrmdido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de l3 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l6l de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Artigos 76 a 78 da Lei 2/2006 de l4 de xuño de Normas reguladoras do Dereito Civil de 
Galicia(DCG).



Conclusións 

l. O informe técnico municipal realiza a descrición material do camiño e sinala: 

a) Trátase dun camiño que remata nunha vivenda unifamiliar e da acceso a varias fincas sendo 
practicable para vehiculos. 

b) O camiño está asfaltado e conta con alumeado e saneamento municipal 

c) Que o camiño non ven grafiado no plano parcelario P 17 das Normas Subsidiarias de planeamento 
urbanístico de Redondela ainda que está reflexado na cartografía catastral. 

2. Dos documentos de propiedade aportados ao expediente polos propietarios colindantes co camiño en 
cuestión resulta o seguinte: 

a. MANUEL AMOEDO FERNÁNDEZ aporta un documento sen data noa que figura como 
“sendero”. 

GONZALO PORTELA RODRIGUEZ , aporta unha escritura do ano 2008 na que no su 
linde sur figura un “camino particular para finca de don Bienvenido Miguez Pérez, hoy 
camino público”. 

PILAR OTERO MAGARIÑOS aporta un documento privado de permuta do ano 1974 na 
que figura un “sendero de servicio a otra propieda ”. 

3. É preciso ter en conta que precisamente é a xurisdicción ordinaria a competente para dirimir este tipo de 
cuestións. Tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, entre otras, de 23 
enero 1990 , 15 octubre 1997 y l abril 1998, entre outras) a inclusión dun ben no IMB ten carácter 
meramente declarativo respecto da posesión dado que non define nin o “ius possesssionis” nin o “ius 
possidendí” é dicir, o dereito a poseer ou o dereito de propiedade que somentes os tribunais poden 
recoñecer ou declarar unha vez exercitadas as accións civís correspondentes dado que o inventario é un 
mero rexistro administrativo que por si só nin proba nin crea nin constitue dereito algún a favor da 
corporación, sendo máis ben un libro que sirve, respecto dos seus bens, de recordatorio constante para 
que corporación exercite oportunamente as facultades que lle corresponden (sentencia do TS do 9 de 
xuño de 1978). 

4. De todo o que antecede, a asinante conclue que non existen evidencias suficientes gue determinen 
a natureza xurídica demanial do citado camiño poidendo tratarse dunha serventía, ao abeiro do 
artigo 76 do DCG que é o paso ou camiño privado de titularidade común e sen asignación de cotas, 
calquera que sexa o que cada un dos usuarios ou causantes cedese para a súa constitución, que se atopa 
establecido sobre a propiedade non exclusiva dos lindeiros e que teñen dereito a usar, gozar e posuír en 
común a efectos de paso e servizo dos predios. Xa que logo non procede no camiño en cuestión a sua 
alta como público no IMB. 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do 
expediente debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe 
porse de manifesto por término de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para 
que poídan alegar o que crean convinte ao seu dereito. A partir de ahí e previa incorporación ao 
expediente dos infonnes que se estimen necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da 
comisión informativa correspondente, adoptarase o acordo pertinente polo pleno do Concello, 
notiñcándose a tódolos interesados aos efectos oportunos". 

Considerando que, unha vez posto o expediente de manifesto aos interesados por término de dez días, non se 
formulou polos mesmos ningunha alegación.



~ Folio 

//sene A N.° 2237184~ 
~~~~ Teño a ben propor ao pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: ~~ Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do 27.10.2008 

rexeitando a sua inclusión no Inventario Municipal de Bens do Concello por non estimar dabondo 
acreditado o seu carácter demanial. ~~~ Votación e dictame: 

~~ 

~~ A comisión informativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Grupos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes transcrita. ~ ~~~ ~~

~ 

VOTAÇIQN E ACORQQ.- 
Sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres./as 

concelleiros/as asistentes, sendo once votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G. e l do P.G.), e oito 
abastencións (8 do PP), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e 
Patrimonio nos antecedentes transcrito- 

~~ 
~ 

~~~ 
~~~ ~ ll.- _RESOLUCIÓN DE EXPEDIENTE DE INVESTIGACIÓN DA NAILJBEZA XURIDICA DUN CAMINO EN SAXAMONDE.-~ ANTECEDENTES.- ~~~ ~ Dictame da Comisión Informativa de Facenda e Patrimonio de data 15 de marzo de 2010, que 

transcrito dí:~~ "Vista a proposta do Presidente da Comisión de data 22.02.10 que transcrita di:~ Visto o expediente tramitado en relación ao asunto de referencia. Visto o Informe de Secretaría que, transcrito, dí: 

~~

~ 

~~ “Emítese o presente en cumprimento do preceptuado no artigo 52 do Real Decreto l372/l986 de l3 de 
xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l'6l de 7 de 
xullo toda vez que dende o 12.03.2009 se ven desenvolvendo a instrucción do expediente administrativo de 
investigación co obxecto de determinar o carácter demanial ou non dun camiño sito en Saxamonde, con 
respecto ao cal MARIA HERMOSA PENA CASTRO interesa a sua incorporación como público ao Inventario 
Municipal de Bens (IMB).

~ 

~~~ ~~~~~ ~~
~ 

Antecedentes ~ 1) Obran no expediente o informe da arquitecta técnica municipal do 13.07.2009 indicando a 
conveniencia de iniciar un procedemento de investigación para ver se procede ou non a sua incorporación 
ao Inventario de Bens . A partir de ahí, polo Alcalde, mediante resolución do 30.09.2009, despois de 
obter a relación de propietarios que lindan co devandito camiño, se acorda incoar expediente 
administrativo de investigación co obxecto de determinar o carácter demanial do camiño en cuestión.

~ 

~ ~ ~~ ~~ ~~ ~~ 2) O expediente desenvolveuse consonte co estabelecido no RB, publicándose a tal efecto un anuncio no 
Boletín Oficial da Provincia e no Taboleiro de Anuncios para os efectos de presentación de alegacións 
por parte dos interesados e notiñcándoselles particularmente aos propietarios .

~~



3) Non se abriu periodo de proba ainda que sí se incorporaron ao expediente os documentos aportados 
pola interesada e propietarios colindantes. 

Lexislación aplicable 

0 Os artigos 339 e 344 do Código Civil. 

Os artigos 4 e 68 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local publicada no BOE 
do 3 de abril e modificada pola lei 11/1999 de 21 de abril e pola lei 57/2003 de 16 de decembro de 
Medidas para a Modernización do Goberno Local. (LBRL) 

Os artigos 220.1 e 221 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de novembro polo que se aprobou o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
publicado no BOE do 22 de decembro. 

O artigo 74 do Real Decreto Lexislativo 781/1986 de 18 de abril, polo que se aprobou o Texto 
Refimdido das Disposicións Legais Vixentes en materia de Réxime Local (TRRL), publicado no BOE 
do 22 e 23 de abril. 

O artigo 264 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de Galicia (LALGA), publicada no DOG 
do 5 de agosto. 

O Real Decreto Real Decreto 1372/1986 de 13 de xuño polo que se aprobou o Regulamento de Bens 
das Entidades Locais (RB), publicado no BOE n°l61 de 7 de xullo. 

A Lei 33/2003 de 3 de novembro do Patrimonio das Administracións Públicas, (LPAP) publicada no 
BOE do 4 de novembro. 

Artigos 76 a 78 da Lei 2/2006 de 14 de xuño de Nonnas reguladoras do Dereito Civil de 
GaIicia(DCG). 

Conclusións 

l. O informe técnico municipal realiza a descrición material do camiño e sinala: 
a) Trátase dun camiño que comunica o Camiño da Besada, de titularidade municipal, con varias 
parcelas. 

b) O camiño carece de servizos urbanísticos ao longo do mesmo. 

c) Que o camiño ven grafiado no plano parcelario P 20 das Normas Subsidiarias de planeamento 
urbanístico de Redondela, aprobadas definitivamente o 6 de novembro de 1987 (NNSSR). 
Asemade ven reflexado na cartografía catastral. 

2. Dos documentos de propiedade aportados ao expediente polos propietarios colindantes co camiño en 
cuestión resulta o seguinte: 

a. M' CARMEN CASTRO RODRIGUEZ aporta unha escritura pública do ano 1963 na que 
figura como “camiño de servicio". 

b. NATIVIDAD CAMPOS OTERO , aporta unha escritura DO ANO 1996 na que no su linde 
oeste figura un “camiño de servicio”.
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c. Na documentación aportada por MARIA HERMOSA PENA CASTRO e CONSTANTlNO 
DOMINGUEZ PEREZ tampouco figura o camiño como público. 

3. É preciso ter en conta que precisamente é a xurisdicción ordinaria a competente para dirimir este tipo 
de cuestións. Tal e como reiteradamente ten declarado a xurisprudencia (Sentencias do TS, entre otras, 
de 23 enero 1990 , 15 octubre 1997 y l abril 1998, entre outras) a inclusión dun ben no [MB ten 
carácter meramente declarativo respecto da posesión dado que non define nin o “íus possesssionis” nin 
o “ius possidendi” é dicir, o dereito a poseer ou o dereíto de propiedade que somentes os tribunais 
poden recoñecer ou declarar unha vez exercitadas as accións civís correspondentes dado que o 
inventario é un mero rexistro administrativo que por si só nin proba nin crea nin constitue dereito 
algún a favor da corporación, sendo máis ben un libro que sirve, respecto dos seus bens, de 
recordatorio constante para que corporación exercite oportunamente as facultades que lle 
corresponden (sentencia do TS do 9 de xuño de 1978). 

4. De todo o que antecede, a asinante conclue que non existen evidencias suficientes gue determinen 
a natureza xurídica demanial do citado camiño poidendo tratarse dunha serventia, ao abeiro do 
artigo 76 do DCG que é o paso ou camiño privado de titularidade común e sen asignación de cotas, 
calquera que sexa o que cada un dos usuarios ou causantes cedese para a súa constitución, que se atopa 
establecido sobre a propiedade non exclusiva dos lindeiros e que teñen dereito a usar, gozar e posuír en 
común a efectos de paso e servizo dos predios. Xa que logo non procede no camiño en cuestión a sua 
alta como público no IMB. 

Xa que logo e á vista do que antecede teño a ben sinalar que aos efectos da resolución do 
expediente debe actuarse de conformidade co artigo 52 do RB polo que, previamente á mesma, debe 
porse de manifesto por término de dez días ás personas a quen afecte e compareceran no mesmo para 
que poidan alegar o que crean convinte ao seu dereito. A partir de ahí e previa incorporación ao 
expediente dos informes que se estimen necesarios para mellor proceder e, no seu caso, o dictame da 
comisión infonnativa correspondente, adoptarase o acordo pertinente polo pleno do Concello, 
notificándose a tódolos interesados aos efectos oportunos". 

Considerando que, unha vez posto o expediente de manifesto aos interesados por término de dez días, 
non se formulou polos mesmos ningunha alegación. 

Teño a ben propor ao pleno do Concello a adopción do seguinte acordo: 

Resolver o expediente de investigación iniciado por Resolución da Alcaldía do l2.03.2009 
rexeitando a sua inclusión no Inventario Municipal de Bens do Concello por non estimar dabondo 
acreditado o seu carácter demanial. ' 

Votación e dictame: 

A comisión infomuativa de facenda, e patrimonio, co voto favorable dos/as Sres/as 
Concelleiros/as dos Gnipos Municipais do PSdeG-PSOE (4) do BNG (2), e a abstención do Grupo 
Municipal do PP (3), e do PG (l) dictaminou favorablemente a proposta do Presidente antes 
transcrita." 

VT N .- 

sometido o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioria dos/as SresJas 
concelleiros/as asistentes. sendo once votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do B.N.G. e l do P.G.), e oito 
abastencións (8 do PP), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Facenda e 
Patrimonio nos antecedentes transcrito-



12.- DICTAME DA COMISIÓN INFORMATIVA DE MEDIO AMBIENTE, Sl IMPOSICIÓN 
A URBASEQ, S. A., DUNHA PENALIDADE POR INCUMPRHVIENTO DE CONTRATO.- 

ANTECEDENTES.- 

Dictame da Comisión Informativa de Medio Ambiente de data l7 de marzo de 2010, que transcrito dí: 

"Pola Presidencia, dase conta da proposta da Instrutora do expediente, de 15.02. l 0: 

ASUNTO: Procedemento para o establecemento da responsabilidade contractual na que puidera ter incorrido 
URBASER, S.A. pola non prestación da totalidade dos servizos de lavado de contenedores. 

Iniciado con data 12.01.10 o expediente de referencia, recibiuse escrito de alegacións da interesada con 
data 27.01.10. n“ 667 de rexistro de entrada. 

solicitado informe da Secretaría Xeral, emítese con data 12.02.10, referencia 22/2010, que transcríto di: 

O 11.09.2008 e co gallo dun expediente anterior o Concello .va requerira á concesionaria para 
remitirnos' a descrición dos traballos a desenvolver con anterioridade a que se realicen e 
indicando as datas' nas que se van afacer e que de acordo co establecido no artigo 22.A do prego 
de condicións (PCA P), non _facilitar ao Concello a información que este solicita supón o 
establecemento dunha infracción leve, que segundo o artigo 23.A conlevaría unha penalización de 
ata l .000. 00 euros, que se procedería a deducir da factura correspondente. 

Ao longo de todo o ano 2009 pola concesionaria remitiranse escritos ao Concello nos que se 
informaba acerca dos traballos de lavado de contenedores'. De tales escritos dedúcese unha 
_frecuencia que non se axusta á prevista no contrato suscrito coa concesionaria razón pola cal 
iniciouse o prezsente expediente para o establecemento da responsabilidade contractual na que 
puidera ter incurrido a concesionaria ao non presta-la totalidade dos .servizos aos que está 
obrigada por mor do contrato asinado o l 3.04. 2007. 

Trassladatlo dito expediente á concesionaria preséntase escrito de (Ilegacións que agora se 
informa. 

INFORME 
Eraminada a oferta en base a cal se produto a (adxudicación do contrato . no apartado ó do libro 

l.3. do proxecto técnico para a prestación do servizo resultaba un compromiso formal de proceder ao 
lavado dos contenedotmäs' de envases con periodicidade mensual entre os meses' de outubro e maio e 
periodicidade quincenal de xuño a setembro. namentras que no resto dos contenedores a periodicidade 
.vería quincenal de outubro a maio e semanal de xuño a setembro. 

A falta (loutras previsións, a eniitlade concesionaria se atopa vencellada polos termos da sua 
oferta polo que, e en virtude do principio “pacta sunt Servando o acordo de vontades ao que se 
contrata a adrudícaciríi¡ do contrato inzplica que o .servizo prestarase do xeito contido na proposición 
naqueles aspectos que non contradigttn os pregos de cláusulas administrativas' e técnicos que rexen o 
contrato. 

3. Ã vista dos sucesivos escritos presentados pola concesionaria resulta que os lavados realizáronse 
¡zos prínxeíros días' de mes. .ven establecer diferencias entre o tipo de contenedores e incumprindo de
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xeito claro a periodicidade establecida contractualrnertte xa que dita frecuencia deberia quedar 
reflexada do xeito requerido polo Concello o 11.09.2008. 

4. Carece de fundamento a alegación na que se indica que naqueles escritos no establecen la 
periodicidad con la que Urbaser realiza la limpieza de los contenedores sino únicamente el inicio de 
dicha actividad cada mes, por lo que no contienen información suficiente de la que se desprende que 
este contratista no ha llevado a cabo el lavado con la frecuencia pactada, siendo asi que no cabe 
imputar incumplimiento alguno xa que resulta claro que a concesionaria incumpriu os termos do 
escrito de requerimento do 11.09.2008 para que remitira ao Concello a descrición dos traballos a 
desenvolver con anterioridade a que se realicen e indicando as (latas nas que se van a facer. O que 
antecede máis ben amosa que a concesionaria opta, nas suas comunicacións co Concello sobre estes 
extremos, por remesar informacións deliberadamente confusas ao obxecto de entorpecer o control da 
actividade por parte da administración. 

Precisamente o 09.09.2009 polo concelleiro-delegado de Medio Ambiente se lle indicou á 
concesionaria que non foi posible efectuar o control das tarefas debido a que as rutas de lavado 
comunicadas previamente pola concesionaria ao Concello non se corresponden coa documentación 
gráfica que forma parte do contrato vixente...o que deu lugar a un novo requerimento de remisión, de 
cara á próxima comunicación previa das rutas de lavado, de planos nos que se sinala 
inequivocamente as rutas de lavado correspondentes a cada ruta e quenda. Requerimento que a dia de 
hoxe tampouco consta como cumprida pola concesionaria. 

6. De feito, nas devanditas comunicacións da concesionaria non somentes se especifican a data en 
que "comenzará " o lavado de contenedores, senón tantén que “se realizará en el siguiente orden ”.

' 

precisamente ao comprobar este extremo que, en todos os casos, queda amosado que o servizo se levou 
a cabo. segundo a información facilitada pola concesionaria, dentro dos primeiros días de cada mes e 
somentes unha vez, o cal evidencia un incumprimento das condicións contractuais pactadas' ou, no seu 
defecto, avisaria un incumprimento contractual tipificado como moi grave ao abeiro do previsto no 
artigo 22 C) 6 do PC AP por resistencia ou negativa ao exercizo defunción jiscalizadora e de control 
dos servizos tnunicipais cunha penalidade que pode abranguer de 3. 000, 01 a 6. 000 euros. 

No mesmo escrito de alegacións adúcese falta de tipicidade. por falta de proba dos _feitos 
imputados e vulneración do principio de presunción de inocencia, ao considerar que o Concello non ten 
proba suficiente para determinar o incumprimento das suas obrigas por parte da concesionaria. 
Nembargantes, a asinante non considera vulnerados tales principios, entre outras cousas, porque tal 
incumprimento dedúcese dos propios documentos obrantes no expediente, aportados pola 
concesionaria que, deliberadamente incumpriu 

Igualmente, hai que ter en conta que estes principios son de aplicación ao procedemento 
.sancionador pero non ao presente procedemento, dado que .somentes se aplicará, ao abeiro do artigo 
23 do PC AP para os efectos da tramitación do expediente. Así, a disposición adicional 8" da Lei 
30/] 992 de 26 de novembro de Réxime Xurídico das Administracións Públicas' e do Procedemento 
Administrativo C 'omún (LRXAP) dispón que os procedementos de exercicio da potestade disciplinaria 
das administracións públicas respecto do personal ao seu servizo e de quenes estean vencellados a elas 
por unha relación contractual rexeránse pola sua ›tormativa específicia non .sent/ollas de aplicación a 
presente lei. A tal efecto, o artigo 95 do TRCAP establece que a constitución en mora do contratista 
non ¡Jrectsará intimación previa por parte da Administracion especificáttdose no portado 6 que cando o 
contratista, por causas imputables ao mesmo, incumprira a execución parcial das' prcstacións de/inidas 
no contrato. a ttdntinistrttción poderá optar, indistintamente, pola resolución ou pola imposición de 
penalidades que, para tales supostos, se determinen no prego de cláusulas administrativas particulares. 
0 certo e' que a penalidade non é unha manifestación da potestade sancionadora senón unha tecnica 
habilitada polo lexislador para unha finalidade similar a' (las multas pecuniarias que se contemplan nos 
contratos privados como cláusulas penais. .4 este respecto. a S TS do 30.10.1995 di que no siempre, las 
denominadas sanciones contractuales‘, tienen la ttaturaleza de sanciones en sentido estricto. Solamente 
tienen esta naturaleza cuando la sanción intpttesta comporta la privación de bienes jurídicos que



rebasan el ámbito contractual, por ejemplo, prohibición de contratar en 1o sucesivo con las 
administraciones públicas... Por el contrario, cuando la conducta sancionadora y el efecto que de 
ella s deriva se encuentra previsto en el pliego de condiciones . no se esta' ante una sanción. en sentido 
estricto, sino ante el ejercicio del privilegio de interpretación, o el dedecisión ejecutiva, en un aspecto 
específico del contrato como es el delas “cláusulas penales". Simplemente se trata de (mudar a unha 
situación de incumprimento, un determinado resultado, aceptado previamente polas partes 
cuntratantes. 

A STS do 26.12.1991, tamén na mesma línea, sinala que la exigencia o aplicación de una 
penalidad, contractualmente ttsumida, no significa que se haya de situar 1a Administracion en el plano 
del Derecho ttdmirtistrativo sancionador ni que se ejercite la potestad sancionadora, sino que pura y 
simplemente se da o se exige, el derecho de uno de los contratantes respecto del otro de unas 
previsiones contractuales, contenidas en el contrato, poniendo en marcha los mecanismos 
contractualmente' aceptados para el ejercicio (le tal derecho. porque la cláusula penal. en un contrato 
civil o administrativo generalmente no ha de suponer necesariamente -salvo previsión de esta 
etigenciw, la existencia de culpa, sino que puede representar la expresión de una responsabilidad 
económica de carácter objetivo. voluntariamente aceptada por la parte a quien perjudica, como 
ntecanismo jurídico de corrección de los posibles incumplimientos contractuales, que las partes 
contemplaron al contratar y recíprocamente se aceptan... 

CONCL USIÓNS 
1. A asinante considera acreditado no expediente que URBASER SA non realizou o lavado de 
contenedores coa frecuencia pactada contractualmente e, por outra banda, non cumpriu ttxeitadamente 
a sua obriga de atender os requerimentos que se lle formularon o 11.09.2008 e o 09.09.2009 en 
relación ao establecido na cláusula 22 C 2 e 6 do PCAP que rare o contrato . 

2. Dita circunstancia constime un incumprimento contractual e leva anudada unha penalización dentre 
300.01/ e 6000 euros . 

3. Ultimada a instrucción deberá formularse pola Instructora a proposta de resolución correspondente. 
notificándtitt á entidade cottcesionaria xunto cunha relación dos documentos obrantes no procedemento 
afin de que os interesados poidan obter copias dos que estimen convintes, concedéttdoselles un prazo 
de 15 días para formular alegacións' ou presentar os documentos e informacións que consideren 
pertinentes ante a Instructora do procedemento. 

4. A proposta de resolución cztrsarase inmediatamente ao pleno (lo Concello, órgano competente para 
resolver" o procedemento, .xunto con tódolos documentos, alegacións e informacións que abren no 
mesmo. 

Con hase no exposto, por esta lnstrutora resólvese 

PRIMEIRO- Incorporar ao expediente copiados requirimentos practicadas á empresa concesionaria 

con datas 11.09.08 (n"8369) e 09.09.09 (n" 9211). 

SEGUNDO.- Propor ao Concello Pleno (¡imposición a URBASER, SA., CIF 79524054. dunha 

penalidade (le 3.000,00 euros polo incumprimento das obrigas contractuais descritas no Plan de Recollida 

prescntctdt) pola entprestz concesionaria e nos artigos 13 e I 5 do prego de cláusulas' administrativas, 

cualificado como ¡noi grave’ no artigo 22.c)..? e .sancionado no artigo 23.c).
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Trasladada a proposta á interesada, recibiuse escrito de alegacións con data 02.03.l0. n° [786 de 
rexistro de entrada e emiriuse novo infomie pola Secretaría Xeral con data 09.03.10, referencia 38/20l0. 
ratificándose no contido do informe anterior. 

Con base no exposto, procede ratificar a proposta formulada e elevala ao Concello Pleno para a súa 
aprobación. 

Aberta a votación pola Presidencia, e por unanimidade de todos os membros da comisión presentes, 
quedou dictaminada favorablemente a proposta de referencia." 

INTERVENCIÓNS.- 

A concelleíra señora Canal Gómez dí que isto é a crónica dunha morte anunciada porque eles xa 
sabían , antes de que se volvera a adxudicar o servizo a esta empresa, que eran continuos os incurnprimentos 
por parte da mesma. Considera que a promesa de construir unha nave non abondaba para inclinar a 
adxudicación a favor desa entidade e menos por un prazo de vinte anos e lle parece que ao servizo lle falta 
calidade e que é hora de que os grupos do goberno asuman as suas responsabilidades. Anuncia a sua intención 
de votar a favor pero califica ao goberno municipal de cómplices dos incumprimentos. 

O concelleiro señor González Iglesias sinala que menos mal que a proposta de sanción parte do 
goberno municipal despois de tramitar un expediente, xa que parece que o PP non está de acordo en que se 
controlan os servizos. Indica que nunha licitación sempre hai que adxudicarlle o servizo á mellor oferta, xa que 
o contrario podería supor que se acabe no cárcere. Tamén dí que noutros concellos veciños nos que goberna o 
PP se adxudicou o mesmo servizo por 25 anos. 

O concelleiro señor Pazos Docampo sinala que non se está a discutir a concesión do servizo senón un 
tema moi concreto, como é unha penalización nun suposto especíñco. Indica que con Xeneralidades como as 
que cita o PP non se pode facer un expediente e dí que se actua cando hai incumprimentos. 

O concelleiro señor Bastos Fernández dí que atopa moitos fallos en materia da xestión do medio 
ambiente por parte do concelleiro delegado ainda que está de acordo coa sanción. 

A concelleira señora Canal Gómez dí que para ser rigurosos agora, deberían selo no intre de aproba-lo 
prego a fin de logo ser máis estrictos co funcionamento do servízo. Sinala que se corrobora a sua tesis de que a 
empresa á que se lle adxudicou o servizo non era a máis doada. 

O concelleiro señor González Iglesias dí que as bases se axustaron á lei e, por outra banda, o PP 
tampouco deu unha alternativa ás mesmas que, por outra banda, son similares ás de outros concellos. 

O concelleiro señor Pazos Docampo dí que nos anos en que gobernou o PP en Redondela tiveron un 
gran problema con Urbaser, pero non lembra que lle instruiran ningún expediente. 

VOTACIQN E ACORDO.- 

Sometído o asunto a votación, o Concello Pleno, en votación ordinaria e por unanimidade dos/as 
Sres./as Concelleiros/as asistentes, sendo dezanove votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 8 do PP, 3 do B.N.G. e l 

do P.G.), aprobou, nos seus propios termos, o dictame da Comisión Informativa de Medio Ambiente, nos 
antecedentes transcrito.-



13.- ACTIVIDADE DE CONTROL DO PLENO: 

13.1.- DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDIA E CONCELLEIROS 
DELEGADOS.- 

O Concello Pleno queda informado do contido das Resolucións da Alcaldia e dos Concelleiros 
Delegados dende o día 22 de febreiro ao 17 de marzo de 2010.- 

13.2.- MOCIÓNS: 

Previa declaración de urxencia acordada en votación ordinaria e por maioría dos/as Sres/as 
concelleiros/as asistentes, sendo once votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do BNG e l do P.G.), e oito votos en 
contra (8 do PP), tratouse a seguinte moción: 

13.2.l.- MOCIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PSdeG-PSOE S/ A SANIDADE PÚBLICA:- 
ANTECEDENTES.- 

Moción presentada no Rexistro Xeral do Concello, con data 23 de marzo de 2010, polo voceiro do 
Grupo Municipal do PSdeG-PSOE, que transcrita dí: 

"A Conselleria de Sanidade da Xunta de Galicia, anunciou públicamente que, para financiar a posta en 
funcionamento do novo Hospital de Vigo, utilizarase o novo modelo concesional coa fórmula de pago de 
dispoñibilidade. 

As concesións da obra para construir hospitais consisten en que unha empresa ou grupo de 
empresas privadas, principalmente constructoras, ás que tamén se unen os bancos e empresas de servizos, son 
as que levan a cabo a construcción das novas infraestructuras sanitarias por encargo do Sistema Galego de 
Saúde. 

O custo da construcción e do equipamento dos novos hospitais sufrágase desembolsando as 
empresas constructoras unha cantidade ou canón. Se multiplícamos esa cantidade anual que pagará o SERGAS, 
polos anos de duración da concesión (20 no proxecto de hospital que se propón para Vigo), o resultado 
superará varias veces o valor de licitación das obras e os equipamentos dos novos hospitais (nalgúns casos 
chegou a ser ata catro veces superior : cos fondos empregados o SERGAS poderia pagar catro hospitais das 
mesmas caracteristicas). 

Esta forma de colaboración pública-privada implica desembolsos económicos moi superiores 
para o noso sistema sanitario que os modelos exclusivamente públicos como os empregados ata agora no resto 
de Galicia. Isto é debido ao seguinte : 

l.- As empresas adxudicatarias acoden a importantes endebedamentos. Os intereses que 
teñen que pagar estas empresas a Bancos e Caixas son moi superiores aos que pagaría a Administración 
pública. As empresas imputan este custo ao canón, o que supón un custo moito máis caro que o que suporía 
unha operación crediticia realizada polo propia Xunta, a través de mecanismos xa establecidos como é a 
Sociedade Pública de Investimento. 

2.- As empresas teñen como lexítimo obxectivo conseguir a maior rendabilidade posible 
tanto para os seus directivos coma para os seus accionistas, sendo o SERGAS quen acaba garantindo eses 
beneficios con cargo aos seus fondos.
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~~ 3 .- Os custos das renegociacións dos novos contratos, no caso de creba económica dalgunha 
das empresas concesionarias. Deste fenómeno o Reino unido ten numerosos exemplos (ata 14) e tamén se 
observou no hospital de Alzira en Valencia. ~~ Outros inconvenientes deste modelo son a hipoteca da capacidade de investimento e a 
redución dos orzamentos sanitarios dos Servizos de Saúde durante décadas, a limitación da capacidade dos 
hospitais para adaptarse as melloras e innovacións tecnolóxicas, o empeoramento da calidade asistencial e a 
seguridade dos doentes, así coma o empeoramento das condicións laborais dos traballadores. ~~ Por todo o anterior, rexeitamos radicalmente os argumentos esgrimidos en defensa de modelo 
algún de colaboración pública-privada como a axilidade nos prazos de posta en funcionamento dos novos 
hospitais ou problemas orzamentarias que ademais de ser falsos, non demostrar¡ nada máis que a propia 
ineficiencia dos actuais responsables da Xunta de Galicia e a pouca confianza que teñen en se mesmos. 

Por todo iso, o Grupo Socialista PROPÓN o Pleno da Corporación a adopción dos seguintes 
ACORDOS ~~ Instar á Xunta de Galicia a manter os Plans Funcionais e os Proxectos Arquitectónicos do novo 

Complexo Hospitalario de Vigo existente antes das eleccións autonómicas do 1 de marzo de 2009, que 
foron elaborados coa colaboración e participación activa de todos os profesionais sanitarios do 
Complexos Hospitalarios, cas dotacións de camas, equipamentos tecnolóxicos e servizos de 
referencia. ~~ Instar a Xunta de Galicia a existencia dunha porta única para todas as urxencias que garanta a mesma 
calidade asistencial a todas as persoas e que acabe coas desigualdades que soportan actualmente na 
Area de Vigo os cidadáns de Coia, Valmiñor, Cangas e Moaña. ~~ Instar á Xunta de Galicia que o financiamento deste novos Complexos Hospitalarios sexa con capital 
público e con todos os seus servizos tamén con xestión totalmente pública, a través da Sociedade 
Pública de Investimentos, e non de financiamento privado. 

Instar á Xunta de Galicia que rexeite rotunda e definitivamente a inclusión da participación privada 
no financiamento dos novos hospitais." 

INTERVENCIÓNS.-

~~~ ~~ O concelleiro señor Bastos Fernández dí que está de acordo ainda que lle parece que chega "un pouco 
tarde, posto que a sanidade é un tema fundamental para tódalas persoas. ~~ ~~ O concelleiro señor Pazos Docampo considera que se trata dun tema clave, de vital importancia, e 
manifesta o seu total apoio á moción. ~~ ~~ 

~ ~ 

~~ ~~~ ~~~
~ 

~ ~ 

~~ ~~~ 
~~ O concelleiro señor Pazos Couñago dí que non lle parece doado falar da mala xestión dun hospital que 

ainda non foi construido. Califica a moción de broma, polo feito de que o mesmo sistema que en Galicia se está 
a seguir en comunidades gobernadas polos socialistas, como Mallorca ou Andalucía Lle parece que é unha 
moción hipócrita, xa que critican a financiación prevista pero non din con qué e cómo vaise a pagar o que 
propoñen. ~~ O concelleiro señor González Iglesias pide ao voceiro do PP que sexa máis preciso e que lea ben os 
periódicos xa que en Mallorca o PSOE estaba en contra do proxecto que se adxudicou nesas condicións cando 
gobernaba Matas namentras que en Galicia habia xa un proxecto pero o PP pretende unha fórmula distinta da 
prevista que supón que o SERGAS vai a pagar máis, de tal xeito que a financiación vai a recair nas empresas 
que logo cobrarán polos servizos. Considera que non vai a ser posible controlar a calidade do servizo c lamenta 
que nun ano de goberno autonómico o PP rebaixara nun 60% a inversión pública.



O concelleiro señor Pazos Docampo expón que a título de exemplo cómpre suliñar que na 
Comunidade de Madrid, a sanidade deixa moito que desexar. 

O concelleiro señor Pazos Couñago di que quere deixar claro que o PP garante que a asistencia 
sanitaria vai a ser pública e gratuita e que a sua xestión ven avalada por numerosas experiencias de goberno. 
Indica que o voceíro do PSOE non se referiu a Andalucía nin a Castela La Mancha e sinala que en Redondela 
tamén hai moitos servizos privatizados, polo que lle parece que non poden dar leccións de servizo público. 

0 concelleiro señor González Iglesias dí que nas concesións o dono segue a ser o Concello, que 
controla a xestión, namentras que no Hospital vanse beneficiar determinadas empresas. Indica que actualmente 
a financiación é mellor para as empresas públicas que para as privadas. 

VOTACIÓN E ACORDQ.- 

Sometido o asunto a votación o Concello Pleno, en votación ordinaria e por maioría dos/as SresJas 
Concelleiros/as asistentes, sendo once votos a favor (7 do PSdeG-PSOE, 3 do BNG e l do P.G.), e oito votos 
en contra (8 do PP), aprobou, nos seus propios termos, a Moción do Grupo Municipal do PSdeG-PSOE, nos 
antecedentes transcrita.- ' 

13.3.- ROGOS E PREGUNTAS.- 
- A concelleira DONA. LAURA ALONSO GÓMEZ, concelleira do Grupo Municipal do Partido 

Popular, formula a seguinte pregunta: 

Nestes tempos, onde as Novas Tecnoloxías avanzan tan rápido, nin aos particulares, nin ás institucións 
lles convén quedarse ao marxe delas se queren estar no mundo de verdade, informados e actualizados do que 
ocorre ao seu arredor. 

Co gallo disto, a Deputación Provincial está tiabalando a reo nun proxecto denominado WIMAX 
RURAL PONTEVEDRA, que oferta aos Concellos da Provincia, para que a rede de internet chegue 
prácticamente ao 100% da poboación daqueles Concellos que se adhiran a dito proxecto, que son un total de 55 
concellos os interesados neste servizo do que, seu dúbida, disfrutarán os seus habitantes. 

Non obstante, Redondela atópase neses 7 concellos, xunto con Vigo, Pontevedra, A Estrada, 
Vilagarcía e Cangas, todos eles, curiosamente, gobernados por PSOE ou BNG, os que rexeitaron unha grande 
oportunidade para dotar co mínimo diñeiro posible a toda unha poboación de internet, sen os problemas que 
está ocasionando o WIFI e cunha calidade que éste non pode dar, como podemos ver nos Concellos que xa a 
teñen. 

Aínda é posible adherirse a este proxecto, pero vemos que o Concello de Redondela non ten intención 
de facelo. Queremos pensar que o feito de que a Deputación Provincial non estea gobemada polo mesmo 
partido que Redondela non ten nada que ver coa decisión tomada. 

Por este motivo pregunto: 

¿Por qué razón o noso Concello decidiu rexeitar a adhesión ao proxecto WIMAX RURAL 
PONTEVEDRA, deixando aos redondeláns, sobre todo das parroquias, sen cobertura e, polo tanto, sen a 
oportunidade de disfrutar das ventaxas deste programa?.



A N.° 2237189 

O concelleiro señor González Iglesias respóstalle que os concellos de máis de vinte mil habitantes 
están dentro dos programas Feder que contemplan proxectos similares e mellores xa que a pretensión da 
Deputación é pasar a xestión a unha empresa privada que cobrará polo servizo. No proxecto Marisma vai 
incluído o servizo para os centros culturais e para algrmha parroquia que carece de cobertura. 

- O concelleiro D. JOSÉ ALBERTO PAZOS COUÑAGO do Grupo Municipal do Partido Popular, 
formula as seguintes preguntas: 

1).- En distintas sesións plenarias celebradas neste Concello, o concelleiro de tráfico, o Sr. Eduardo 
Reguera, invitou ao Partido Popular, e máis concretamente a este concelleiro, a que fixera propostas que 
puidesen mellorar o actual plan de tráfico. Asi, en sesión plenaria de data 29 de setembro de 2009, o Sr. 
Reguera manifestaba literalmente "poderá o Sr. Pazos dispor do Plan de tráfico cando queira para que faga as 
propostas que estime convintes". ' 

Despois de realizada esta invitación, este concelleiro solicitou o pasado 22 de xaneiro que se lle 
facilitase o referido Plan de tráfico coa finalidade de poder realizar as aportacións que nos foron solicitadas. 0 
certo é que pasaron máis de dous meses dende esa solicitude, sen que se facilitan o documento en cuestión. 
Ante tamaño retraso, cabe preguntarse caal é a causa do mesmo, non atopando máis resposta que, ou ben non 
se ten interés en facilitamos o plan de tráfico, ou ben que nunca se redactou dito plan. 

Dado que Redondela continua sufrindo graves problemas de tráfico, e ante a falla de transparencia, ou 
tal vez de interés que mostra a concellería de tráfico, vimos a formular a seguinte PREGUNTA: 

¿Cal é o motivo polo que non se facilita á oposición o Plan de Tráfico solicitado?, 

O concelleiro señor Requera Ocampo di que daralle información no prazo máis breve posible xa que 
aquela resposta ia co gallo dos problemas de tráfico derivados das obras que se estaban a realizar no centro. 

2).- Os membros da corporación, acordaron a principio de mandato, que as sesións das comisións 
informativas se celebrarian o martes da semana anterior á celebración do pleno. Tal acordo tiña por finalidade 
posibilitar a asistencia de todos os concelleiros ás comisións informativas, puidendo deste xeito planificar 
debidamente as súas obrigas profesionais e personais, compatibilizándoas co desempeño da súa función 
política. 

Non obstante, tales acordos non foron respetados. O actual bigobemo municipal, deu sobradas mostras 
da súa vontade de entorpecer as funcións da oposición, adoptando medidas como a limitación de rogos e 
preguntas en sesións plenarias, ou a negativa a modificar o regulamento de participación cidadán de xeito que 
permita unha participación efectiva e real dos veciños nos asuntos municipais, ou a convocatoria de Plenos de 
xeito intempestivo, chegando nalgún caso a notificalos con horas de antelación, ou a intolerable parcialidad na 
dirección dos plenos. 

Hoxe traemos aquí unha nova mostra da intención do bigobemo de dificultar de xeito permanente e 
consciente o desempeño das labouras da oposición. Solicitamos aos servicios municipais que se nos facilitasen 
as datas de celebración de todas as comisións informativas celebradas neste mandato. Comprobado cantas delas 
foron celebradas na data acordada en sesión plenaria o resultado só pode ser caliñcado de asombroso. Dende a 
data de constitución da actual corporación se celebraron 90 comisións informativas. Na data acordada só se 
celebraron 3 sesións, resultando que o Goberno incumpriu o acordo tomado en 87 ocasións.



O Grupo Municipal do Partido Popular considera que todo o anteriormente exposto supón unha 
intolerable falta de respecto á oposición, e aos cidadáns que esta representa, e por ísto formulamos a seguinte 
PREGUNTA: 

¿Ten o Gobemo Municipal algunha explicación coherente das razóns que xustifiquen este 
comportamento?. 

O concelleiro señor González Iglesias respóstalle que considera que vai por mal camiño con estas 
preguntas e dille que eses prazos refírense ás comisións ordinarias, non ás extraordinarias. 

E, non habendo máis asuntos que tratar, pola Presidencia dase por rematada a mesma, sendo as 
vinteunha trinta e cinco horas da data fixada no encabezamento, en proba de todo o que, se extende a presente 
acta, que se inscribiu no Libro dende o folio núm. 019 do Papel Timbrado da Comunidade Autónoma de 
Galicia, Serie A n° 2237174 ata a volta do folio núm. 034, Serie A núm. 2237189, de todo o que, como 
Secretaria, DOU FE.- 

O A DE A SECRETARIA XERAL
I ff’, 

XAIME REI BARREIRO NA B N E 

SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA POLO PLENO DO CONCELLO O DIA 
28 - ABRIL - 2010 

ORDE DO DIA 

APROBACIÓN DAS ACTAS DAS DÚAS ÚLTIMAS SESIÓNS. 
DAR CONTA DE EXPEDIENTES ADMINISTRATIVOS DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITO. 
DAR CONTA DE RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA DE ADXUDICACION DO CENTRO DE 
DEPORTES ACUATICO EN CHAPELA (la FASE), REDONDELA. 

DAR CONTA DE RESOLUCIÓN DO CONCELLEIRO DELEGADO DE SERVICIOS 
SOCIAIS E IGUALDADE DE SOLICITUDE SUBVENCIÓN DESTINADA AO 
COFINANCIAMENTO DA PRESTACIÓN DE SERVIZOS SOCIAIS POLAS CORPORACIÓNS 
LOCAIS (PLAN CONCERTADO 20l0). 
DAR CONTA DE RESOLUCIÓN DO CONCELLEIRO DELEGADO DE SERVICIOS 
SOCIAIS E IGUALDADE DE SOLICITUDE SUBVENCIÓN PARA O DESENVOLVEMENTO 
DO PROXECTO DO PLAN XITANO 2010.


